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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fog működni a gyakorlatban az új tb-
jogviszony ellenőrzése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A társadalombiztosítás ellátásaira jogosultakról, valamint ezen ellátások fedezetéről szóló törvény
szerint  a  jövőben  nem  veheti  térítésmentesen  igénybe  az  egészségügyi  szolgáltatást  az,  aki
egészségügyi  szolgáltatási  járulék  fizetésére  kötelezett,  de  azt  nem  fizette  meg  és  tartozása
meghaladja a járulék háromhavi összegét.

A tárca államtitkára szerint a hatályba lépés előtt az adóhatóság és a NEAK tájékoztatni fogja az
érintetteket.

Sajnos a szociális törvény alapján egyre kevesebben jogosultak arra az igazolásra, amivel jogosulttá
válhatnak az egészségügyi  ellátásokra,  mivel  annak jövedelemhatára a nyugdíjminimumhoz van
kötve, ami 2008 óta nem emelkedett.

A gyakorlatban mindez számos kérdés vet fel:

- Mikor és milyen formában értesítik az érintetteket? 

- El tudnak-e mindenkit érni a hatályba lépés előtt? Mi lesz azokkal, akiknek nincs állandó
lakcímük? 

- Hogyan és mennyi idő alatt állítható vissza a térítésmentes ellátásra való jogosultság? 

- Mi lesz azokkal, akik folyamatban lévő egészségügyi kezeléseken vesznek részt és kiderül,
hogy tartozásuk van? 

- Miként érinti ez a gyógyszerkiváltást? 



- Miért nem bővítik a térítésmentes ellátásra jogosultak körét, akár a szociális törvény, akár
az új Tbj. módosításával, hogy minél kevesebben szoruljanak ki az ellátásból? 

- Jelenleg mennyien jogosultak a szociális törvény 54. §-a alapján egészségügyi szolgáltatásra?

- Tervezik-e enyhíteni a három hónapnyi tartozás utáni szankcionálást? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. december18.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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